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Revisionsrapport - Granskning av barnkonventionen i 
Borås Stad  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen översänder upprättat svar till Stadsrevisionen. 

Sammanfattning 
Stadsrevisionen har granskat Borås Stads efterlevnad av barnkonventionen. 
Granskningens sammanfattande bedömning är att Kommunstyrelsen och 
granskade nämnder inte säkerställt ett ändamålsenligt arbete som uppfyller 
barnkonventionen. Kommunstyrelsen tar till sig av Stadsrevisionens 
rekommendationer. och ser de som en bekräftelse på redan antagen riktning i 
arbetet med mänskliga (barns) rättigheter. 

Ärendet i sin helhet 
Stadsrevisionen har granskat Borås Stads arbete med barnkonventionen. 
Granskningen har genomförts av Ernst & Young AB (EY). Granskningens 
syfte var att bedöma om Kommunstyrelsen och granskade nämnder vidtagit 
åtgärder för att säkerställa att Borås Stad uppfyller barnkonventionen och om 
arbetet är ändamålsenligt. Granskningen har riktat sig dels mot stadens 
övergripande arbete med barnkonventionen, dels mot kartläggning av hur 
barnkonventionen säkerställs och tillämpas vid viss typ av myndighetsutövning 
som rör barn och ungdomar. 

I helhetsbedömningen framkommer att det barnrättsbaserade synsättet med 
barnet som rättighetsbärare har inte fått genomslagskraft i stadens 
verksamheter. Barnkonventionen beaktas inte i tillräcklig utsträckning i stadens 
styrdokument eller i arbets- och beslutsprocesser. Det saknas också systematik 
vad gäller genomförande av barnkonsekvensanalyser vid beslut som berör barn 
på ett direkt eller indirekt vis samt systematik kring utbildningsinsatser. Det 
finns utvecklingsområden kopplat till såväl styrning, uppföljning och kontroll 
av myndighetsutövningens följsamhet till barnkonventionen.  

Med granskningen lämnas rekommendationer till samtliga nämnder inklusive 
Kommunstyrelsen. Rekommendationerna till Kommunstyrelsen lyder:  

Bilaga till § 82 Revisionsrapport - Granskning av barnkonventionen i Borås Stad 
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• Säkerställa en sammanhållen styrning kopplat till barnkonventionen i 
samtliga av stadens verksamheter.  

• Säkerställa struktur för uppföljning och uppsikt av stadens arbete med 
efterlevnad av barnkonventionen.  

Kommunstyrelsen instämmer till viss del i Stadsrevisionens synpunkter och vill 
lämna följande svar. 
 
Kommunstyrelsen ser positivt på den granskning som genomförts av 
revisionen. Kommunstyrelsen har inte säkerställt en tillräcklig uppsikt över 
nämndernas arbete med barnkonventionen. Det är viktigt att 
Barnkonventionen beaktas i stadens styrdokument och i arbets- och 
beslutsprocesser. Analys ska ske utifrån Barnkonventionen som numera är lag 
och inte enbart utifrån generella mänskliga rättigheter. Kommunstyrelsen avser 
därför säkerställa: 

• Att en Barnkonsekvensanalys görs vid samtliga beslut som rör barn i 
enlighet med fullmäktigebeslutet från 2011.  

• Att Kommunstyrelsen ska bedriva uppsikt över att arbetet genomförs 
genom återrapportering från verksamheten om hur implementeringen 
av Barnkonsekvensanalyser fortgår. 

• Att de förtroendevalda, chefer och medarbetare det berör har 
genomgått eller ska genomgå utbildning i frågor rörande arbetet med 
Barnkonsekvensanalys med utgång från Barnkonventionen. 

• Det görs idag redan mycket gott arbete på strukturell nivå, men 
självklart finns utrymme för att utveckla och stärka det arbete som 
pågår. Barns rättigheter är mänskliga rättigheter och styrning och 
uppföljning sker sedan tidigare genom satta strukturer inom ramen för 
mänskliga rättigheter och beskrivs nedan. 

 
För att säkerställa en sammanhållen styrning:  

• Nätverk för Mänskliga rättigheter (frivilligt för förvaltningar och bolag 
att delta, 9 av 16 förvaltningar är representerade)   

• Implementering av rättighetsbaserat arbetssätt  
• Framtagandet av en Rättighetsanalys för att säkerställa 

rättighetsbaserade beslut. Analysen omfattar en barnkonsekvensanalys 
ur ett intersektionellt perspektiv. Från och med årsskiftet erbjuds 
handläggare från samtliga förvaltningar utbildning i Rättighetsanalys. 
Det går även för hela verksamheter/enheter att få verksamhetsriktad 
utbildning i Rättighetsanalys.  

• Utbildningar i mänskliga rättigheter för chefer och fackliga ombud, 
samt obegränsad tillgång till digitala utbildningar i barnkonventionen.  

• Program för Mänskliga rättigheter 
  
För att säkerställa struktur för uppföljning och uppsikt av stadens arbete:  

• Rättighetsanalysen finns som mall i ärendehanteringssystemet Ciceron 
som möjliggör uppföljning av användningen - antal, vilken förvaltning och 
vilket ärende.  
• Det pågår ett arbete att säkerställa en struktur för uppföljning och 
uppsiktplikt. Genom redan upparbetade strukturer och uppföljningssystem 
kan nämnder redovisa arbetet med mänskliga (barns) rättigheter. 
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Beslutsunderlag 
1. Revisionsrapporten – Granskning av Borås Stads arbete med 
barnkonventionen 

Beslutet expedieras till 
1. Borås Stadsrevision 
2. Berörda nämnder och bolag 

 
 
 
Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 
 
Niklas Arvidsson (KD)   Marie Jöreteg (M) 
 
 
 
 
 

 

 



Tilläggsförslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-03-13: 

KC3: Kommunstyrelsens uppsiktsplikt. Beslut rörande de 
kommunala bolagens verksamheter jml KL 6 kap 9§ 

Vänsterpartiet har inget att invända mot det upprättade förslaget, däremot reagerar vi på innehållet i 
tre av fem bostadsbolags rapporter. 

AB Bostäder i Borås anger i sin rapport att man inte följer styrdokumenten grönområdesplan, 
program för integrerat samhälle, program för tillgängligt samhälle, program mot hedersrelaterat våld 
och förtryck och träbyggnadsstrategin.  

I AB Toarpshus fall är det enbart ett fåtal styrdokument som man följer. Av de som inte följs kan 
särskilt nämnas programmen för integrerat samhälle, tillgänglighet och mot hemlöshet samt riktlinjer 
för bostadsförsörjning. Inte heller energi- och klimatstrategin följs. Till skillnad från AB Bostäder i 
Borås följer man emellertid träbyggnadsstrategin. På ett mer allmänt plan är det anmärkningsvärt att 
bolaget inte anger att man följer Vårt förhållningssätt – hur vi motverkar oegentligheter. 

För AB Sandhultsbostäder är rapporteringen motsvarande den för Toarpshus. 

Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunstyrelsen (för egen del) besluta: 

- Att Kommunstyrelsen tillskriver styrelserna för AB Bostäder i Borås, AB Sandhultsbostäder
och AB Toarpshus och begär kompletterande svar på frågan varför man inte följer relevanta
styrdokument

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 84 Kommunstyrelsens uppsiktsplikt. Beslut rörande de kommunala bolagens verksamheter jml KL 
6 kap 9 §
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Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Program för mänskliga rättigheter på lokal nivå 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Styrdokumentet Program för mänskliga rättigheter på lokal nivå ej antas. 

Sammanfattning  
I december 2019 antog Kommunfullmäktige en förvaltningsövergripande 
kartläggning av stadens arbete med mänskliga rättigheter. I kartläggningen 
föreslås att Borås Stad bör ha ett övergripande styrdokument för mänskliga 
rättigheter. Utifrån detta och för att det ska finnas förvaltningsövergripande 
prioriteringar i det lokala mänskliga rättighetsarbetet så har 
Kommunfullmäktiges beredningsgrupp för medborgarinflytande tagit fram ett 
förslag på Program för mänskliga rättigheter på lokal nivå. Det föreslagna 
programmet innehåller fyra inriktningar och utgår från 
diskrimineringsgrunderna. 

Programmet har varit ute på remiss hos samtliga nämnder, bolag, partier samt 
till alla föreningar i föreningsarkivet.  

Samtliga nämnder tillstyrker programmet, men flera har ett antal förslag på 
förändringar. Förutom ett antal förslag på språkliga förändringar så föreslås 
bland annat en tydligare koppling till den allmänna deklarationen om de 
mänskliga rättigheterna, Agenda 2030, diskrimineringsgrunderna samt 
socioekonomiska aspekter. Ett återkommande förslag på tillägg är också att det 
bör framgå att ett antal nuvarande program föreslås integreras i program för 
mänskliga rättigheter. De program som integreras i program för mänskliga 
rättigheter på lokal nivå är Ungdomspolitiska programmet, program för 
tillgängligt samhälle och program för jämställdhetsintegrering. 

De bolag som svarat – Borås Energi och Miljö AB, Borås Elnät AB, 
Industribostäder i Borås AB och AB Bostäder – tillstyrker alla programmet utan 
tillägg.  

De som svarat från utskicket till föreningsregistret är Kvinno- och tjejjouren, 
Folkuniversitetet, Föreningsarkivet, Hemgården samt Föreningsrådet. Alla 
utom Folkuniversitetet tillstyrker remissen. Folkuniversitet anser inte att 

Bilaga till § 90 Program för mänskliga rättigheter på lokal nivå
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programmet behövs då mänskliga rättigheter redan finns inkluderat i svensk 
lagstiftning.  

Av partierna har Moderaterna, Kristdemokraterna, Centerpartiet och 
Vänsterpartiet. Centerpartiet samt Vänsterpartiet tillstyrker förslaget medan 
Moderaterna och Kristdemokraterna avslår programmet.  

Ärendet i sin helhet 
2018 beslutade Kommunfullmäktige att en förvaltningsövergripande 
kartläggning av Borås Stads mänskliga rättighetsarbete skulle genomföras. I 
december 2019 antogs kartläggningen av Kommunfullmäktige och på samma 
sammanträde fick den politiska beredningsgruppen för medborgarinflytande ett 
utökat uppdrag att bevaka området mänskliga rättigheter. I kartläggningen 
föreslås att Borås Stad bör ha ett övergripande styrdokument för mänskliga 
rättigheter. Programmet inkluderar frågor som berör program för 
jämställdhetsintegrering, program för integrerat samhälle och ungdomspolitiska 
programmet vilket medför att dessa program utgår. I Kommunstyrelsens beslut 
2020-09-21  § 355 står följande ”jämställdhetsfrågorna ingår i arbetet med att ta 
fram en plan för mänskliga rättigheter” och program för 
jämställdhetsintegrering utgick 2020 utan att förlängas. Program för tillgängligt 
samhälle och ungdomspolitiska programmet kommer inte, när de utgått, att 
revideras utan frågorna dessa program berör fångas upp av program för 
mänskliga rättigheter på lokal nivå.  Utifrån detta och för att det ska finnas 
förvaltningsövergripande prioriteringar i det lokala mänskliga rättighetsarbetet 
så har Kommunfullmäktiges beredningsgrupp för medborgarinflytande tagit 
fram ett förslag på Program för mänskliga rättigheter på lokal nivå. Det 
föreslagna programmet innehåller fyra inriktningar och utgår från 
diskrimineringsgrunderna. De fyra övergripande inriktningarna är: 

- att mänskliga rättigheter respekteras, skyddas, uppfylls, granskas och 
främjas i  Borås på ett sådant sätt att alla invånare i Borås får sina 
rättigheter garanterade på ett likvärdigt sätt 

- att alla människor i Borås ska bli lyssnade på 

- att Borås Stad arbetar rättighetsbaserat, där universell utformning 
inkluderas och medborgarna har inflytande över beslut som rör dem 

- att kommunens ansvar för de mänskliga rättigheterna är synligt och 
närvarande i det kommunala arbetet, och att tjänstepersoner och valda 
företrädare inom Borås Stad har medvetenhet och kunskap om dem 

Programmet har varit ute på remiss hos samtliga nämnder, bolag, partier samt 
till alla föreningar i föreningsarkivet. 

Samtliga nämnder tillstyrker programmet, men flera har ett antal förslag på 
förändringar. Förutom ett antal förslag på språkliga förändringar så föreslås 
bland annat en tydligare koppling till den allmänna deklarationen om de 
mänskliga rättigheterna, Agenda 2030, diskrimineringsgrunderna samt 
socioekonomiska aspekter. Ett återkommande förslag på tillägg är också att det 
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bör framgå att ett antal nuvarande program föreslås integreras i program för 
mänskliga rättigheter. 

De bolag som svarat – Borås Energi och Miljö AB, Borås Elnät AB, 
Industribostäder i Borås AB och AB Bostäder – tillstyrker alla programmet utan 
tillägg.  

De som svarat från utskicket till föreningsregistret är Tjej- och kvinnojouren, 
Folkuniversitetet, Föreningsarkivet, Hemgården samt Föreningsrådet. Alla 
utom Folkuniversitetet tillstyrker remissen. Tjej- och kvinnojouren skickar med 
att de har en rädsla för att kvinnors rättigheter osynliggörs i ett så generellt 
dokument. Föreningsrådet föreslår ett antal språkliga förändringar samt att en 
begreppslista bör läggas till. Folkuniversitet anser inte att programmet behövs 
då det redan är lagstadgat.  

Av partierna har Moderaterna, Kristdemokraterna, Centerpartiet och 
Vänsterpartiet. Centerpartiet samt Vänsterpartiet tillstyrker förslaget, 
Centerpartiet med tillägget att jämställdheten och kvinnors våldsutsatta 
situation kunna förstärkas i programmet. Moderaterna och Kristdemokraterna 
avslår programmet då de inte ser något behov av styrdokumentet. 

Kommunstyrelsens bedömning 
Kommunstyrelsen föreslår till Kommunfullmäktige att styrdokumentet ej ska 
antas. Internationellt sett är Sverige ett föredöme för att skydda, respektera och 
uppfylla de mänskliga rättigheterna. Trots det kvarstår utmaningar, nationellt 
såväl som på regionala och lokala nivåer. Bland annat i Borås Stads 
välfärdsbokslut synliggörs hur mänskliga rättigheter tillgodoses i olika stor 
utsträckning lokalt och att det främst är minoritetsgrupper som står längre ifrån 
att få sina rättigheter tillgodosedda.  

I Sverige skyddas de mänskliga rättigheterna genom grundlag och andra lagar 
och förordningar. Kommunstyrelsen anser därför att ett särskilt program på 
lokal nivå skulle bli överflödigt.  

Program för mänskliga rättigheter på lokal nivå förväntas stärka stadens arbete 
med mänskliga rättigheter och sedermera också att alla i Borås får sina 
rättigheter tillgodosedda utan någon form av diskriminering. Programmet blir 
också vägledande i vad som ska prioriteras i Borås Stads övergripande arbete 
med mänskliga rättigheter.  

Flera av de språkliga ändringar som föreslagits i remissvaren har tillgodosetts 
och programmet har sedan dess ändrats utefter dessa. Som nämns i 
styrdokumentet kommer en handbok med tillhörande handlingsplan att arbetas 
fram. I denna handbok kommer samband mellan mänskliga rättigheter, Agenda 
2030 och diskrimineringsgrunderna tydliggöras. I handboken kommer också 
relationen till andra styrdokument att tas upp och begrepp förklaras, därför har 
dessa förslag på ändringar inte tillgodosetts i programmet.  

Rättighetsanalys  
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Ett program för mänskliga rättigheter på lokal nivå visar på Borås Stads 
övergripande ambitionsnivå i arbetet med att stärka respekten, skyddet och 
kunskapen om de mänskliga rättigheterna på lokal nivå. Borås Stad har flera 
olika styrdokument som berör mänskliga rättigheter men det finns inget 
övergripande styrdokument som pekar ut en överordnad viljeinriktning. En 
positiv effekt kan vara att ett program, likt kartläggningen också önskar, bidrar 
till en tydligare samsyn kring det kommunala ansvaret för mänskliga rättigheter. 
Genom programmet och inriktningarna som ställer krav på kunskapshöjande 
insatser och rättighetsbaserat arbetssätt hos anställda stärks också kravet 
ansvarsutkrävande. Programmet tydliggör vikten av att se samtliga invånare 
som rättighetsbärare där alla ska ha möjlighet att delta i samhällets utveckling 
utan någon form av exkludering och diskriminering.  

Negativt kan möjligtvis vara att programmet blir för generellt då 
rättighetsbärarna, som visas i analysunderlaget, är samtliga som lever, vistas och 
verkar i Borås. Då programmet täcker alla kan vissa mer utsatta grupper och 
deras rättigheter osynliggöras. Detta kan dock förhindras av de krav 
programmet ställer på att anställda i Borås Stad ska arbeta rättighetsbaserat och 
därmed ha kunskap om de mänskliga rättigheterna och hur de berör den egna 
verksamheten. För att säkerställa att rättigheter för personer som idag står 
längst ifrån att få sina rättigheter tillgodosedda stärks genom programmet måste 
verksamheter ha kunskap om både individuella och strukturella faktorer som 
eventuellt påverkar individers val och upplevda hinder. 

Beslutsunderlag 
 

1. Rättighetsanalys 
2. Kommunfullmäktigeskrivelse 
3. Program för mänskliga rättigheter på lokal nivå, 2022-08-29 
4. Remissammanställning 

 
 
 
Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 
 
 
Niklas Arvidsson (KD)   Marie Jöreteg (M) 



Protokollsanteckning Kommunstyrelsen 
Moderaterna och Kristdemokraterna          2023-03-13 

PROTOKOLLSANTECKNING E2 – Nämndbudget och reviderad 
investeringsbudget 2023 

När Kommunfullmäktige beslutade om budget för 2023 hade Moderaterna och Kristdemokraterna 
ett alternativt budgetförslag. I vårt alternativa budgetförslag föreslog vi en budget i balans.  

I skrivelsen i det här ärendet skriver man att det budgeterade resultatet på – 64 mnkr är långt under 
de långsiktiga finansiella målen, men kan ”accepteras enskilt år genom att 
resultatutjämningsreserven RUR i anspråk”. Vi vill understryka vår uppfattning om att det är olyckligt 
att styret har valt att redan i början av lågkonjunkturen lägga en underfinansierad budget och förlita 
sig på uttag ur RUR. Vi vet som sagt inte hur de ekonomiska förutsättningarna kommer se ut 
kommande år. 

Med det sagt kommer vi trots allt rösta för förslaget om Nämndbudget 2023 då de ekonomiska 
förutsättningarna för nämnderna redan är beslutat av Kommunfullmäktige. 

Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 

Niklas Arvidsson (KD) Annette Carlson (M) 

Bilaga till § 92 Nämndbudget och reviderad investeringsbudget 2023
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Svar på motion av Magnus Sjödahl (KD): Borås rent och 
snyggt 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen är besvarad  

Tekniska nämnden uppdras att vid kommande upphandling av reklamavtal för 
busshållplatser även inkludera åtgärder för att motverka nedskräpning, 
exempelvis genom papperskorgar. 

Ärendet i sin helhet  
Magnus Sjödal (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2022-04-28 
lämnat in motion ”Borås rent och snyggt”. Motionären föreslår att ge Tekniska 
nämnden i uppdrag att i egen regi eller i samverkan med Västtrafik som ansvarar 
för busshållplatserna montera avfallsbehållare i anslutning till de busshållplatser 
som ingår i stadstrafikens linjenät.  

Motionen har skickats på remiss till ansvarig nämnd Tekniska nämnden som 
föreslår att motionen avslås och istället ge förvaltningen i uppdrag att utreda 
åtgärder mot nedskräpning i anslutning till busshållplatser i kommunen. 
Nämnden bedömer möjligheten att sätta upp papperskorgar vid busshållplatser 
ändå kan bli aktuell i samband med att Tekniska nämndens nuvarande 
reklamavtal med Clear Channel går ut den 31 december 2023. Frågan behöver 
dock utredas innan detta sker och förslaget i motionen bör därför inte 
genomföras just nu.  

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att Tekniska nämnden 
uppdras att vid kommande upphandling av reklamavtal för busshållplatser även 
inkludera åtgärder för att motverka nedskräpning, exempelvis genom 
papperskorgar. 

Kommunstyrelsen anser att Tekniska nämndens förslag till hantering är rimlig 
och föreslår att motionen är besvarad.  

Datum Instans 

2023-03-13  Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00402 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Bilaga till § 93 Svar på motion av Magnus Sjödahl (KD): Borås rent och snyggt
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Beslutsunderlag  
1. KF-skrivelse  
2. Remissvar från Tekniska nämnden  
  

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till  
1. Tekniska nämnden  
 
 
 
 
Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 
 
 
Annette Carlson (M)  Niklas Arvidsson (KD) 
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Anslagsbegäran Viskans park 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
Tekniska nämnden beviljas ett investeringsanslag på 4,0 mnkr för Viskans park 
budgetåret 2023. Medlen finns avsatta i kommunens investeringsplan med 
sammantaget 90,0 mnkr för projektet Viskans park t.o.m. 2027. 

Ärendet i sin helhet 
Projektet Viskans park planeras och verkställs mot en investeringsram om 90 
mnkr som löper över 6 år med start 2022 till avslut 2027. För varje nytt år eller 
vid behov framställs en anslagsbegäran från Tekniska nämnden med bedömt 
investeringsbehov respektive år. Nedan redovisas aktuell plan  

Projekt Godkänd 
utgift 
mnkr 

Budget 
2022 

Budget 
2023 

Plan 
2024 

Plan 
2025 

Plan 
2026 

Plan 
2027 

Viskans 
park 

90 000 5 000 4 000 20 000 21 000 30 000 10 000 

Tekniska nämnden beskriver att följande platser/insatser prioriteras från och 
med juni 2022 fram till och årsskiftet 2023/2024. 

• Mittpunkten, genom en öppen gestaltningstävling vann Nyréns
arkitekter att gestalta och projektera delar av Mittpunkten genom
Stadsparken. Under våren 2023 kommer två av totalt fyra etapper att
gestaltas, projekteras och börja byggas.

• Västerängsgatan, utveckling av ny entré till Rya Åsar samt kopplingen
mellan naturreservatet och Viskans park.

• Evedalsgatan, i samband med att byggnation av ny ishall startar kommer
gatan att omdanas med focus på oskyddade trafikanter. Förbättrad
koppling till Viskans strand och en översyn av möjligheterna att skapa
en eller flera torg i anslutning till ishallen kommer också att genomföras
under 2023.

• Repslagaregatan, gestaltning och utformning i ett tidigt respektive sent
skede. Uppförande av tillfälliga parkelement och trafiklösningar.

Bilaga till § 94 Anslagsbegäran Viskans park 2023
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• Viskaslänten, gestaltning har inletts under 2022 med tungpunkt på en 
skötselplan för att "ta fram" parkens karaktär ur det urbana 
skogsområdet.  

• Kyrkogårdsgatan, projektering påbörjad under 2022 och byggnation 
kommer att inledas under våren 2023 där gång- och cykelbanan breddas 
och förläggs till gatans norra sida med start från Druveforsgatan till 
Brodalsmotet 

 

Beslutsunderlag 
1. KS-skrivelse 
2. Tekniska nämndens skrivelse 
 

Beslutet expedieras till 
1. Tekniska nämnden 
 

 

 

 

Andreas Exner (SD)   Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot  

 



Borås Stad 
Kommunstyrelsen 

2023-03-13 
Initiativärende 

Vad händer med vattenverket? 

Vattenverket i Dalsjöfors har den senaste tiden aktualiserats där information om att kostnaderna har 
närmast fördubblas i prognosen för projektet har framkommit.   

Det har inkommit synpunkter från Länsstyrelsen med flera där det bland annat ifrågasätts varför 
denna information inte framkommit tidigare och varför kostnaderna för projektet har fördubblats. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen besluta, 

Att kommunstyrelsen erhåller en redovisning om projektets status 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot  

Bilaga till § 97 Initiativärende: Vad händer med vattenverket?
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ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SKRIVELSE 
Sida 

1(2) 

Datum 

2023-03-13 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00945 3.1.1.1 

Yttrande över planbesked för detaljplan för Centrum, 

Serapis 3.  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen har inget att erinra och uppmanar 

Samhällsbyggnadsnämnden att pröva möjligheten att ändra detaljplan för att 

tillåta om- och nybyggnad inom kv Serapis. Lämplig gestaltning och 

exploateringsgrad får avgöras i detaljplanearbetet med hänsyn till de värdefulla 

industri- och kulturhistorisk miljöerna. Därför bör hela kvarteret omfattas av 

planändringen. 

Ärendet i sin helhet 

Exploatören ansöker om att få förtäta en lucktomt inom kvarteret på 

fastigheten Serapis 3 utmed Bryggagatan/Fabriksgatan  i centrala Borås. De 

önskar även pröva att bygga på en befintlig byggnad (funkishuset), som ligger 

intill Fabriksgatan med 2 våningsplan. Sökande vill möjliggöra för bostäder och 

andra verksamheter. Gården ges möjlighet att byggas över i flera plan för att 

skapa utrymme för funktioner som inte kräver direkt dagsljus som garage och 

förråd. Önskad användning är bostäder och andra verksamheter. 

Förslaget enligt ansökan bedöms vara lämplig och följa översiktsplanen samt 

planprogrammet för södra centrum. Det finns stora utmaningar på platsen som 

behöver utredas i det kommande planarbetet.  

Det är av stor vikt att området ses ur ett större perspektiv. En utvärdering av 

den industrihistoriska klassiska miljön avgör om våningsantalet på lucktomten i 

förslaget riskerar att konkurrera ut tornen i hörnet Fabriksgatan/Bryggaregatan. 

Bebyggelsens höjd och dess påverkan på stadsbilden ska noga studeras.  

Vid planarbete finns behov att utreda markföroreningar och miljö, geoteknik, 

dagvatten, buller, luft, parkering, stadsbild, kulturmiljö, utrymningsvägar och 

eventuella föroreningar i byggnaderna. Planavtal bör upprättas och exploatören 

stå för alla utredningar som krävs för att upprätta och genomföra detaljplanen. 

Detaljplanen bör utformas på ett sådant sätt att behovet av parkeringsköp bör 

begränsas i största möjliga mån.  

Bedömningen är att positivt planbesked bör ges med att planområdet bör 

utökas och omfatta hela kvarteret, Serapis 3.  

Bilaga till § 99 Detaljplan för Centrum, Serapis 3



Borås Stad 
  Sida 

2(2) 

 

 

Beslutsunderlag 

1. Planansökan, 2022-12-20 

Beslutet expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden, detaljplanering@boras.se 

 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 

 



Alternativt förslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-03-13: 

SP3: Borås Stads yttrande Trafikplan 2024 

Vänsterpartiet tycker att det är steg framåt att Kommunstyrelsen behandlar Borås Stads yttrande 
över föreslagna förändringar i Västtrafiks trafikplan. I det stora hela delar vi de uppfattningar som 
framförs i det liggande förslaget, men vi vill förtydliga några synpunkter ytterligare. 

För det första vill vi stryka en formulering om att restiden kortas för de resande genom 
förändringarna av nuvarande linje 7. Detta är sannolikt inte sant för samtliga resenärer. För de 
resenärer som idag använder hållplatserna Borgarstigen, Väpnarstigen och Margaretagatan kan 
restiden, från start till målpunkt, tvärtom förlängas. Angående förändringarna av nuvarande linje 7 
vill vi också betona att det är viktigt att denna och nya linje 9 trafikerar Allégatan också i framtiden. 

För det andra tycker Vänsterpartiet att det är viktigt att till Västtrafik också lyfta fram de problem 
med tillgänglighet och trafikstörningar vid Söderbro som Kommunstyrelsen tidigare har tagit upp 
med Västtrafik och som inte har fått någon lösning. 

Slutligen vill vi också i skrivelsen informera Västtrafik om den utredning om kollektivtrafikens 
linjesträckning i centrum som Kommunfullmäktige gett Kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra. 

Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunstyrelsen besluta: 

- Att godkänna yttrandet, med följande justeringar, och översända skrivelsen till Västtrafik

o Under punkt om linje 7 m fl stryka meningen ”Det är däremot … för de resande.”
o Under punkt om linje 7 m fl lägga till: ”Borås Stad vill framhålla betydelsen av att

båda linjerna trafikerar Allégatan också i framtiden.”
o Tillägg efter punktlistan: ”Borås Stad är inte nöjda med situationen efter

omläggningen av linjer till följd av ombyggnationen av Södra torget. Detta påverkar
bland annat möjligheten till byten och tillgänglighet till kollektivtrafiken. Vidare har
förändringarna lett till trafikproblem vid Söderbro. Dessa problem har Borås Stad lyft
i en skrivelse till Västtrafik daterad 2022-12-05.”

o Tillägg sist i skrivelsen: ”Borås Stad vill också informera Västtrafik om att det i staden
pågår en utredning om kollektivtrafiken i centrum. Denna kan komma att påverka
Borås Stads hållning till framtida linjesträckning.”

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 100 Borås Stads yttrande Västtrafiks Trafikplan 2024
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